



من الشعب الياباني
From the People of Japan

Embassy of Japan in Lebanon

July 30, 2024

Press Release

Japan celebrates the completion of the Lebanese Organization for Studies and Training (LOST) project for Solid Waste Management



On July 26, 2024, Ambassador MAGOSHI Masayuki attended virtually the hand-over of solid waste collection vehicles ceremony to celebrate the completion of the project in the Caza of Baalbek, Baalbek-Hermel, benefiting the villages of Nabi Chit and Sareen Tahta. The project was supported through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP). The event was attended by Mr. Hassan Moussawi, Mayor of Nabishit. Mr. Ali Chokr, Head of the Union of Eastern Baalbek Municipalities. Sheikh Mahdi Mostafa, Municipal Work Representative and Dr. Ramy Lakkis, General Manager of the Lebanese Organization for Studies and Training (LOST).

In the Nabi Chit and Sareen Tahta villages, in particular, the financial challenges have been curtailing solid waste management efforts, and limiting waste collection, posing grave health and environmental concerns for thousands of residents. Through this initiative, Japan will empower through the Lebanese Organization for Studies and Training (LOST) the municipal capacities in the two villages, by enhancing waste collection services, hence improving the living and health conditions of approximately 30,000 inhabitants.

Ambassador Magoshi emphasized Japan's dedication to fostering sustainable waste management solutions in Lebanon, focusing on enhancing the capacity of local authorities in waste collection and the crucial role of community involvement. In response, Mr. Haassan Moussawi extended his thanks to the Japanese government and praised the support provided by the LOST during Lebanon's current economic hardships. Mr. Ali Chokor highlighted the vital importance of integrating sustainability and development in the region and called for increased collaboration in these areas, expressing gratitude for Japan's ongoing support. Dr. Lakkis conveyed profound appreciation for Japan's assistance, noting the significant aid provided to Baalbek both in the past and currently contributed to advancing sustainable solutions. He underscored the importance of continuing this partnership to effectively address the significant challenges facing Lebanon.



من الشعب الياباني
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

30 تموز، 2024

بيان صحفي تحتفل اليابان باستكمال مشروع الجمعية اللبنانية للدراسات والتدريب في إدارة النفايات الصلبة



في 26 تموز 2024، حضر السفير ماسايوكي ماغوشي افتراضياً حفل تسليم شاحنات جمع النفايات الصلبة للاحتفال بانتهاء المشروع في قضاء بعلبك، بعلبك الهرمل، والذي استفادت منه قرى نبي شيت وسرعين التحتا. تم دعم المشروع من خلال برنامج المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري (GGP). حضر الحفل السيد حسن موسوي، رئيس بلدية نبي شيت، والسيد علي شكر، رئيس اتحاد بلديات شرقي بعلبك، والشيخ مهدي مصطفى، ممثل العمل البلدي، والدكتور رامي لقيس، مدير عام الجمعية اللبنانية للدراسات والتدريب (LOST).

في قرى نبي شيت وسرعين التحتا، كانت التحديات المالية تعيق جهود إدارة النفايات الصلبة وتفيد جمع النفايات، مما شكل مخاوف صحية وبيئية خطيرة على آلاف السكان. وفي إطار هذه المبادرة، ستمكّن اليابان من خلال الجمعية اللبنانية للدراسات والتدريب (LOST) القدرات البلدية في القرينين، عبر تعزيز خدمات جمع النفايات، مما سيحسن الظروف المعيشية والصحية لحوالي 30,000 ساكن.

خلال الحفل، أكد السفير ماغوشي على حرص اليابان على المساهمة في الحلول المستدامة لإدارة النفايات في لبنان عبر بناء قدرات السلطات المحلية في جمع النفايات، حيث إن مشاركة المجتمعات أمر أساسي. وفي المقابل، أعرب السيد حسن موسوي عن شكره للحكومة اليابانية وأشاد بالدور الذي قامت به جمعية LOST في ظل الظروف الاقتصادية الصعبة التي يمر بها لبنان. كما سلط السيد علي شكر الضوء على أهمية تطبيق مفهومي الاستدامة والتنمية في المنطقة، ودعا إلى زيادة التعاون في هذه المجالات، معبراً عن امتنانه لدعم اليابان المستمر. وأعرب الدكتور لقيس عن امتنانه للمساعدة التي قدمتها اليابان، مشيراً إلى الدعم الكبير الذي قدم من اليابان في السنوات التي مضت وحالياً لبعلبك مما ساهم في تعزيز الحلول المستدامة. وتمنى استمرار هذه الشراكة للتصدي للتحديات الصعبة التي يواجهها لبنان.